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1  «Ξεπαγιάζουν ασθενείς σε νοσοκομεία - ψυγεία»
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 136.49 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

► ► ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ ΑΠΟ ΠΟΕΔΗΝ

«Ξεπαγιάζουν ασθενείς 
σε νοσοκομεία - ψυγεία»
ΤΗ ΣΤΙΓΜΗ που οι θερμοκρασίες 
είναι «πολικές» σε όλη την Ελλά
δα, η Πανελλήνια Ομοσπονδία 
Εργαζομένων Δημόσιων Νοσο
κομείων (ΠΟΕΔΗΝ) καταγγέλλει 
ότι οι ασθενείς στα δημόσια νο
σοκομεία... ξεπαγιάζουν.

Σε πρόσφατη έρευνά της πα
ραθέτει πολλά νοσηλευτικά ιδρύ
ματα στα οποία, όπως υποστηρί
ζει, η θέρμανση είναι ανεπαρκής, 
δηλαδή ανοίγει για λίγες μόνο 
ώρες στο 24ωρο. Ενδεικτικά, 
σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, στο 
μαιευτήριο Ελενα Βενιζέλου, 
στην αίθουσα τοκετού το κρύο 
είναι «τσουχτερό». Από τα οκτώ 
κλιματιστικά στα δωμάτια των 
επιτόκων γυναικών λειτουργούν 
τα τρία και μάλιστα τα δύο υπο
λειτουργούν. Στο νοσοκομείο Αρ
τας οι ασθενείς έχουν, σύμφωνα 
με την Ομοσπονδία, μόνο επτά

ώρες το 24ωρο ζεστό νερό, ενώ 
στο Κέντρο Υγείας του... παγωμέ
νου Νευροκοπίου τα καλοριφέρ 
ανοίγουν μόνο τρεις ώρες την 
ημέρα!

Για το «Ελενα Βενιζέλου», πά
ντως, τις καταγγελίες διαψεύδει 
η διοίκηση του νοσηλευτικού 
ιδρύματος, η οποία εξέδωσε χθες 
ανακοίνωση στην οποία αναφέ
ρει ότι «δεν διαπιστώνεται κανέ
να σοβαρό πρόβλημα θέρμανσης 
στους χώρους του νοσοκομείου». 
Μάλιστα, αναφέρει ότι δεν έχει 
γίνει καμία καταγγελία, ούτε από 
νοσηλευόμενες ούτε από συγ
γενείς τους για συνθήκες θέρ
μανσης, ενώ ένα πρόβλημα που 
παρουσιάστηκε την περασμένη 
Παρασκευή στη μονάδα νεογνών 
και αφορούσε σε διάτρηση θερ
μαντικού στοιχείου «αντιμετωπί
στηκε άμεσα».
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1  Πότε και πώς θα γίνουν οι 1.200 προσλήψεις
µονίµων στην Υγεία

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 23 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 422.79 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Σ
τα χνάρια της 3Κ/2018 θα 
διεξαχθεί, όπως όλα δεί
χνουν, η νέα προκήρυξη για 
τους μόνιμους στην Υγεία. Ο 
εν λόγω διαγωνισμός είχε σταλεί από 
το ΑΣΕΠ στο Εθνικό Τυπογραφείο, 

αλλά έπειτα από πιέσεις που δέχτηκε 
το υπουργείο Υγείας ζήτησε την προ
σωρινή αναστολή της έκδοσης της 
προκήρυξης 11Κ/2018, γιατί, ενώ 
αρχικά ο υπουργός είχε υποσχεθεί 
να υπάρχει αυξημένη μοριοδότπσπ 
για το μεγαλύτερο ποσοστό των 
θέσεων, τελικά, όπως καταγγέλλει 
η ΠΟΕΔΗΝ, μόνο οι περίπου 200 
θέσεις βαθμολογούνταν με την ειδι
κή εμπειρία. Η διόρθωση της προκή
ρυξης είναι ο λόγος για τον οποίον 
π πολιτική ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας ζήτησε τπν αναστολή της έκ
δοσης της προκήρυξης 11 Κ/201 8, 
ενώ η ίδια π πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας δέχεται εισηγή
σεις και πιέσεις από πολλές πλευρές, 
προκειμένου να αυξηθεί ο συνολικός 
αριθμός των υπό κάλυψη θέσεων για 
τους επικουρικούς που υπηρετούν 
αυτή τπ στιγμή στα νοσοκομεία και 
των οποίων οι συμβάσεις λήγουν σε 
λίγους μήνες. Με ανακοίνωσή της η 
Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζομέ
νων Δημοσίων Νοσοκομείων (ΠΟΕ
ΔΗΝ) κατηγορεί την πολιτική ηγεσία 
του υπουργείου Υγείας για «ψηφοθη
ρικές παλινωδίες» όσον αφορά στην 
προσωρινή αναστολή της προκήρυ
ξης 11 Κ/2018 του ΑΣΕΠ για την κά
λυψη 1.116 θέσεων τακτικού, λοιπού

ΤΙ ΘΑ ΓΙΝΕΙ ΜΕ ΤΟΥΣ ΣΥΜΒΑΣΙΟΥΧΟΥΣ

Πότε και πώς θα γίνουν 
οι 1.200 προσλήψεις 
μονίμων στην Υγεία
προσωπικού για το χώρο της Υγείας, 
καθώς, όπως ισχυρίζεται η ΠΟΕΔΗΝ, 
π προκήρυξη δεν πριμοδοτεί το σύ
νολο του υφιστάμενου επικουρικού 
προσωπικού, αλλά μόνον ένα μικρό 
κλάσμα αυτού...

Παράταση συμβάσεων 
για 900 επικουρικούς
Μετά τη θύελλα αντιδράσεων αλλά 
και τις έντονες πιέσεις που ασκήθη
καν εν όψει και εκλογών το αρμόδιο 
υπουργείο ετοιμάζει νομοθετική ρύθ
μιση για παράταση των συμβάσεων 
του επικουρικού προσωπικού αλλά 
και νέα προκήρυξη, π οποία θα κα
λύπτει τους υπηρετούντες. Σε αυτό 
το πλαίσιο είχε συνάντηση με εκπρο
σώπους της ΠΟΕΔΗΝ ο υπουργός 
Υγείας και ενημέρωσε τους εργαζο
μένους στα νοσοκομεία ότι τις επό
μενες ημέρες θα προωθηθεί, από

την πλευρά του υπουργείου Υγείας, 
νομοθετική ρύθμιση που θα κινείται 
στη λογική της ρύθμισης που έγινε 
στην προκήρυξη για τπν πρόσληψη 
μόνιμου προσωπικού στο πρόγραμμα 
«Βοήθεια στο Σπίτι». Οπως επισημαί
νει το υπουργείο, π ρύθμιση αυτή, σε 
συνδυασμό με την ειδική μοριοδότη- 
ση που έχει προβλεφθεί για το επι
κουρικό προσωπικό που υπηρετεί ήδπ 
στα δημόσια νοσοκομεία, θα δώσει 
τη δυνατότητα σε εργαζομένους που 
εδώ και χρόνια καλύπτουν πάγιες και 
διαρκείς ανάγκες να διεκδικήσουν με 
διαφανή και αξιοκρατικό τρόπο μια 
μόνιμη θέση εργασίας στο Εθνικό 
Σύστημα Υγείας.

Παράλληλα, ο υπουργός ανακοί
νωσε ότι εξετάζεται το ενδεχόμενο 
να παραταθούν οι συμβάσεις του 
επικουρικού προσωπικού που λή
γουν στις 31 /5/201 9, ώστε να δο

θεί ο απαιτούμενος χρόνος 
για να ολοκληρωθούν οι 
διαδικασίες της προκήρυ
ξης. Ο υπουργός Υγείας, 
αν και αναγνώρισε τις 
ελλείψεις προσωπικού 
στα δημόσια νοσοκο
μεία και παραδέχτηκε 
πως φέτος θα συντα- 
ξιοδοτηθούν 1.500 
άτομα, εκ των οποίων 
οι 300 γιατροί και οι 
1.200 λοιπό προσω
πικό, προανήγγειλε ότι 
εξετάζεται το ενδεχόμενο 
να παραταθούν οι συμβάσεις 
του επικουρικού προσωπικού 
που λήγουν στις 31/5/2019, 
ώστε να δοθεί ο απαιτούμε- 
νος χρόνος για να ολοκλη
ρωθούν οι διαδικασίες της 
προκήρυξης. ■

\
/
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1  Ενας παθολόγος για όλο το Νοσοκομείο Νάουσας!
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 758.14 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

► Tns ΝΤΑΝΙ ΒΕΡΓΟΥ

ία επιδίωξη παρουσίασης μιας «μαγικής 
εικόνας» ως προς την κατάσταση που 
επικρατεί στο δημόσιο σύστημα υγεί
ας, το οποίο «καταρρέει καθημερινά από 
την τραγική και εκρηκτική πραγματι
κότητα που βιώνουν εργαζόμενοι και 
ασθενείς στα δημόσια νοσοκομεία», κα
ταγγέλλει την κυβέρνηση η Ομοσπον
δία Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών 
Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ).

Ενδεικτικά οι νοσοκομειακοί γιατροί 
αναφέρουν το παράδειγμα της Παθολο
γικής Κλινικής του Γενικού Νοσοκομεί
ου Νάουσας, στην οποία είναι κενές οι 
τρεις από τις προβλεπόμενες τέσσερις 
οργανικές θέσεις. «Το αποτέλεσμα της 
τραγικής υποστελέχωσης είναι ότι εδώ 
και είκοσι μέρες η Παθολογική Κλινι
κή, λόγω ασθένειας της διευθύντριας 
της κλινικής, λειτουργεί με έναν μόνο 
ειδικό παθολόγο, που και αυτός είναι σε 
αναγκαστική μετακίνηση τα τελευταία 
δύο χρόνια από την οργανική του θέση

κλινικών του νοσοκομείου, την κάλυψη 
του Τμήματος Επειγόντων Περιστατι
κών (ΤΕΠ) αλλά και την εκπαίδευση 
των τριών ειδικευόμενων της Παθο
λογικής Κλινικής». Σύμφωνα με τους 
γιατρούς, οι οποίοι εξαναγκάζονταν σε 
εξοντωτική υηερεργασία, κάνοντας 11 
ενεργές εφημερίες τον μήνα, παρά τις 
επανειλημμένες εκκλήσεις τους εδώ 
και καιρό, καμία ενέργεια δεν έχει γίνει 
από τη διοίκηση, την 3η Υγειονομική 
Περιφέρεια Μακεδονίας και το υπουρ
γείο για να δοθεί λύση στο πρόβλημα. 
Απεναντίας, τονίζουν, «όχι μόνο έχουν 
επιδείξει προκλητική και εγκληματι
κή αδιαφορία, αλλά η αναπληρώτρια 
διοικήτρια του νοσοκομείου ανάγκα
σε τον συνάδελφο με “εντέλλεσθε” να 
πραγματοποιήσει μέσα σε 6 μέρες (από 
29/12 έως και 3/1) 5 εφημερίες, θέτοντας 
σε κίνδυνο την υγεία και την ασφάλεια 
όχι μόνο του συναδέλφου αλλά και των 
ασθενών».

Η ίδια η αναπληρώτρια διοικήτρια 
του Γενικού Νοσοκομείου Νάουσας πα

Σε άκρως εξοντωτικές συνθήκες αναγκάζεται να δουλεύει εδώ 
και 20 μέρες ο ένας και μοναδικός γιατρός που έχει απομείνει 
στην Παθολογική Κλινική του Νοσοκομείου Νάουσας, γεγονός 
που απειλεί την υγεία όχι μόνο του ίδιου, αλλά και όλων των 
ασθενών · Η ΟΕΝΓΕ καταγγέλλει την κυβέρνηση πως 
παρουσιάζει «μαγική εικόνα» για το ΕΣΥ και καλεί για άμεση 
λήψη μέτρων ανακούφισης του ιατρικού προσωπικού

στο Κέντρο Υγείας Αλεξάνδρειας», κατα
δεικνύει η ΟΕΝΓΕ.

Ο εν λόγω γιατρός, επισημαίνει η 
Ομοσπονδία, «έχει φτάσει στα όρια 
της πνευματικής και σωματικής του 
εξουθένωσης αφού έχει επιφορτιστεί 
εξ ολοκλήρου με τη λειτουργία της Πα
θολογικής Κλινικής, τη λειτουργία του 
Παθολογικού Τακτικού Εξωτερικού Ια
τρείου, τη διασυνδετική των υπόλοιπων

ραδέχεται την τραγική υποστελέχωση 
της κλινικής, κοινοποιώντας απόφαση 
της διοίκησης του νοσοκομείου στις 
2/1/2019 στους αρμόδιους -μεταξύ των 
οποίων την 3η Υγειονομική Περιφέ
ρεια- για αναστολή της εφημερίας του 
Παθολογικού τμήματος την ίδια μέρα 
«λόγω έλλειψης ιατρικού προσωπικού». 
Στην παραπάνω καταγγελία προχώρησε 
το Σωματείο Εργαζομένων του νοσοκο-

ύστερα από δύο ή τρεις ημέρες, οι ίδιοι 
ασθενείς επιστρέφουν στο Νοσοκομείο 
της Νάουσας, λέει η ΠΟΕΔΗΝ. Και αυτό 
για το Νοσοκομείο της Νάουσας είναι 
ρουτίνα, επισημαίνουν οι εργαζόμενοι. 
Παράλληλα, ο αξονικός τομογράφος 
κατάντησε σαν το γεφύρι της Αρτας, 
επισημαίνει η ΠΟΕΔΗΝ, παρά τις δε
σμεύσεις, και το νοσοκομείο εφημερεύει 
καθημερινά χωρίς την απαραίτητη τε
χνολογία πολύπλευρης ακτινογραφίας.

Τι ζητά ο ΟΕΝΓΕ
Αυτό είναι το «μεταμνημονιακό το

πίο» στον χώρο της Υγείας, συνοψίζει 
η ΟΕΝΓΕ: χιλιάδες κενά, υποβάθμιση 
των υπηρεσιών υγείας, εντατικοποίηση, 
κατάφωρη παραβίαση των δικαιωμάτων 
τους σε ανθρώπινες συνθήκες δουλειάς, 
απάνθρωπα ωράρια, σμπαράλιασμα 
της ανθρώπινης και επιστημονικής 
τους αξιοπρέπειας. Οι νοσοκομειακοί 
γιατροί απαιτούν από τη διοίκηση του 
Νοσοκομείου της Νάουσας, την 3η ΥΠΕ, 
το υπουργείο Υγείας να πάρουν άμεσα 
όλα τα αναγκαία μέτρα για τη στελέ- 
χωση της Παθολογικής Κλινικής και 
διεκδικούν μαζικές προσλήψεις μόνι
μων γιατρών, μόνιμο προσωπικό όλων 
των ειδικοτήτων, αξιοπρεπείς συνθήκες 
δουλειάς και ανθρώπινα ωράρια.

Η απόφαση tns Sioixnons ιου Νοσοκομείου 
Νάουσαs για μη εφημέρευση tns Παθοϋογικήχ 
ήόγωεήήείψεων

μείου κοινοποιώντας τη συγκεκριμένη 
απόφαση στην Πανελλήνια Ομοσπον
δία Εργαζομένων Δημοσίων Νοσοκο
μείων (ΠΟΕΔΗΝ), η οποία τη δημοσι
οποίησε.

Η πιο κρίσιμη κλινική για κάθε περι
φερειακό νοσοκομείο και μάλιστα χει
μώνα, που οι λοιμώξεις είναι σε έξαρ
ση, στο Νοσοκομείο της Νάουσας μια 
ανοίγει μια κλείνει λόγω της έλλειψης 
των παθολόγων, ενώ οι νοσηλευόμε
νοι ασθενείς γίνονται μπαλάκι αφού 
διακομίζονται στο Νοσοκομείο της Βέ
ροιας όταν κλείνει και όταν ξανανοίγει,

Ενας παθολόγος για όλο 
το Νοσοκομείο Νάουσας!
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1  χτυπάει πάντα 2 φορές
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 685.58 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Ο ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ
χτυπάει πάντα 2 φορές

Καμμενο
κτονία...

Αντιφάσεις. Η κριτική πρέπει πάντοτε να 
είναι γόνιμη, προκειμένου να έχει αξία και περιε
χόμενο ουσιαστικό. Σε αυτό το πλαίσιο, η Δημοτι
κή Αρχή Βόλου δέχτηκε κριτική, ενίοτε και σκλη
ρή, με αφορμή τη χιονόπτωση που σημειώθηκε 
στην πόλη στα τέλη της περασμένης εβδομάδας. 
Ωστόσο, οι ασκούντες την κριτική έπεσαν σε αν
τιφάσεις. Την πρώτη μέρα της χιονόπτωσης, με 
τις κεντρικές οδικές αρτηρίες ανοιχτές και το σύ
νολο του ανθρώπινου δυναμικού στους δρό
μους, η κριτική είδε προβλήματα σε στενά και πα
ρόδους. Τη δεύτερη μέρα, που ο χιονιάς τελικά 
δεν ενέσκηψε στην πόλη, η κριτική έπεσε τελικά 
σε αντιφάσεις, καθώς είδε τη Δημοτική Αρχή να 
«πανηγυρίζει για το έργο της με εφτά πόντους χιό
νι». Τελικά, προέκυψαν προβλήματα στην πόλη ή 
όχι, σύμφωνα με την κριτική; Σημασία έχει ότι ο 
μηχανισμός λειτούργησε και η πόλη δεν «παρέλυ
σε» από τον χιονιά, έστω και στους εφτά πόντους, 
όταν κάποτε ο Βόλος πνιγόταν σε μια κουταλιά νε
ρό... B.KAR

Συνοχή. Αντιμέτωπη με την έλλειψη συνο
χής και ενιαίας γραμμής βρίσκεται η Κυβέρνηση, 
με το δεδομένο πρόβλημα να οξύνεται πλέον με
ταξύ τωνδύο εταίρων με αφορμή την κύρωσητης 
συμφωνίας των Πρεσπών από την Ελληνική Βου
λή σε χρόνο συντομότερο του αναμενομένου. Ο 
μεγάλος κυβερνητικός εταίρος προχωρεί ακάθε
κτος αναζητώντας συμμάχους και ο αντίστοιχος 
μικρός κήρυξε ανένδοτο. Επιπλέον, υφυπουργοί, 
προκειμένου να αποφύγουν τα δύσκολα, δηλώ
νουν ανέτοιμοι να τοποθετηθούν, με τον ισχυρι
σμό ότι δεν έχουν ακόμη προλάβει να διαβάσουν 
τη συμφωνία με τα επίμαχα σημεία της. Οφείλουν 
να βιαστούν, καθώς σύντομα θα κληθούν να το
ποθετηθούν σχετικά και την ώρα της ψήφου στη 
Βουλή άγνοια δεν θα δικαιολογείται, πόσο μάλ
λον μετά τηνολοκλήρωση της διαδικασίας. Σε κά
θε περίπτωση, μόνο επικίνδυνο είναι για τη χώρα 
και τους πολίτες της να πορεύεται η Κυβέρνησή 
της χωρίς συνοχή, ενιαία γραμμή και εσχάτως με 
άγνοια... B.KAR

Εκτακτη ανάγκη. Σε κατάσταση έκτα
κτης ανάγκης για δεύτερο συνεχόμενο χειμώνα 
κηρύχθηκαν οι Δήμοι Ζαγοράς - Μουρεσίου και

Νοτίου Πηλίου που επλήγησαν από τα έντονα και
ρικά φαινόμενα.

Πάντως αν κρίνουμε από πέρυσι, η κήρυξη μιας 
περιοχής σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης δεν 
βοηθά και πολύ. Ούτε η γραφειοκρατία ξεπερά- 
στηκε, ούτε τα κονδύλια ήρθαν νωρίτερα για τις 
επιδιορθώσεις των ζημιών και ο νέος δριμύς χει
μώνας βρήκε τις περιοχές με ανοιχτές «πληγές» 
ήδη από πέρυσι. Ε.Χ.

«Ουρές». Το... σώσε έγινε χθες το μεση
μέρι στο Χωριό του An - Βασίλη, οπότε και η εί
σοδος στα παιχνίδια ήταν δωρεάν την τελευταία 
ημέρα λειτουργίας του Χωριού ως δώρο στους λι- 
λιπούτειους επισκέπτες.

Οι «ουρές» ήταν τεράστιες κι αρκετά παιδιά δεν 
μπόρεσαν να περιμένουν μέσα στην παγωνιά μέ
χρι να έρθει η σειρά τους κι έφυγαν απογοητευ
μένα. Ε.Χ.

Ζεστό νερό. Διαμαρτυρίες από γονείς παι
διών αθλητικών συλλόγων, που χρησιμοποιούν 
το Κολυμβητήριο Ν. Ιωνίας για τις προπονήσεις 
τους, ότι η πισίνα δεν έχει πάντα ζεστό νερό και

πρόβλημα απαιτείται η εξασφάλιση πίστωσης για 
την αγορά πετρελαίου, κάτι που υποσχέθηκε ότι θα 
γίνει άμεσα ο διοικητής της 5ης ΥΠ Ε. Ιδωμεν... ΓΛ.

Ανησυχία για τις 
ταλαιπωρημένες Β. Σποράδες.
Φόβο προκαλεί το πέρασμα του «Τηλέμαχου» 

στις Β. Σποράδες. Σκόπελος και Αλόννησος δεν 
έχουν συνέλθει ακόμη από σφοδρές χιονοπτώ
σεις και πλημμύρες του πρόσφατου παρελθόν
τος. Τα δύο νησιά είναι ταλαιπωρημένα για να 
βρεθούν σε δίνη ακραίων καιρικών φαινομένων. 
Ολοι ελπίζουν το πέρασμα της κακοκαιρίας να 
αφήσει αλώβητες τις Β. Σποράδες. Κ.Μ.

Αξιοι θαυμασμού. Εξι Βολιώτες αψήφη
σαν το κρύο και έπεσαν στα παγωμένα νερά του 
Παγασητικού για να πιάσουν τον Τίμιο Σταυρό. 
Ολοι πραγματικά όσοι παρακολουθούσαν την τε
λετή στην παραλία του Βόλου έλεγαν ότι οι κολυμ
βητές είναι άξιοι θαυμασμού. Παρά την ηλιοφά
νεια, το κρύο ήταν τσουχτερό. Κ.Μ.

ότι κάποιες φορές τα παιδιά κρυώνουν. Ζητούν 
να ελεγχθεί το σύστημα θέρμανσης του νερού 
της πισίνας. Ε.Χ.

Ιδωμεν. Την προφορική δέσμευση του διοι
κητή της 5ης Υγειονομικής Περιφέρειας Νέστο- 
ρα Αντωνίου, ότι θα λυθεί άμεσα το πρόβλημα 
θέρμανσης στο Κέντρο Υγείας Σκοπέλου, απέ
σπασε χθες ο πρόεδρος της Ενωσης Νοσοκομει
ακών Γιατρών Μαγνησίας Π. Μαλινδρέτος, ο 
οποίος κλήθηκε από τη στήλη να σχολιάσει την 
καταγγελία της ΠΟΕΔΗΝ για τη δραματική κατά
σταση από πλευράς θέρμανσης δημόσιων δο
μών υγείας ανά την επικράτεια. Σύμφωνα με την 
καταγγελία της Ομοσπονδίας Εργαζομένων στα 
Δημόσια Νοσοκομεία, στο Κέντρο Υγείας Σκοπέ
λου δεν υπάρχει θέρμανση.

Η πραγματικότητα είναι πως μπορεί να μη λει
τουργεί το σύστημα της κεντρικής θέρμανσης, 
λόγω άρνησης τωντοπικών προμηθευτώννα δια
θέσουν πετρέλαιο και να πληρωθούν μετά από 
τρεις και τέσσερις μήνες, ωστόσο οι ανάγκες του 
Κ.Υ. Σκοπέλου καλύπτονται με κλιματιστικά και 
ηλεκτρικά θερμαντικά σώματα. Για να λυθεί το

Μας εγκατέλειψε
η «Σοφία», ήρθε α τταλύβ*ος. 
ο «Τηλέμαχος»

i
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1  «Μπαλάκι» ανάμεσα στα νοσοκομεία Νάουσας και
Βέροιας οι ασθενείς

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 143.78 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

«Μπαλάκι» ανάμεσα στα νοσοκομεία 
Νάουσαε και Βέροιαε οι ασθενείε

«Μπαλάκι» από το νοσοκομείο Νάουσας σε εκείνο της 
Βέροιας και αντιστρόφως γίνονται οι ασθενείς τις τελευταίες 
εβδομάδες, λόγω της έλλειψης παθολόγων στην Παθολογική 
κλινική του πρώτου νοσοκομείου, σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ. 
Όπως αναφέρει «η Παθολογική κλινική στο νοσοκομείο 
Νάουσας μία ανοίγει μία κλείνει λόγω έλλειψης Παθολόγων. 
Οι ασθενείς διακομίζονται στο Νοσοκομείο της Βέροιας όταν 
κλείνει και όταν ξανανοίγει μετά από δύο ή τρεις ημέρες 
επιστρέφουν στο Νοσοκομείο της Νάουσας. Με ΕΚΑΒ 
διακομίζονται στο Νοσοκομείο της Βέροιας και όταν ξανανοίγει 
πάλι με ΕΚΑΒ επιστρέφουν στο Νοσοκομείο της Νάουσας. 
Εκτός της έλλειψης προσωπικού, το νοσοκομείο αντιμετωπίζει 
δυσλειτουργίες και με τις υποδομές, Είναι ενδεικτικό πως ο 
αξονικός τομογράφος βρίσκεται εκτός λειτουργίας τον 
τελευταίο ενάμισι χρόνο».
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1  Γραμμάριο και… ευρώ για το φακελάκι του
μαιευτήρα

Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 661.17 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

SHUTTERSTOCK

Γραμμάριο και... ευρώ για 
το φακελάκι του μαιευτήρα
Από το βάρος του μωρού εξαρτιόταν το ύψος της αμοιβής 
που ζήτησε από έγκυο γυναικολόγος σε δημόσιο νοσοκομεία

Με ανακοίνω
σή του ο ΙΣΑ 

καλεί τους 
πολίτες 

να καταγγέλ
λουν στις 
αρμόδιες 

Αρχές κάθε 
προσπάθεια 

χρηματισμού

Tns
ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΕΥΘΥΜΙΑΔΟΥ
defthimiadou@ethnos.gr

Τ
α μνημόνια φεύγουν αλλά, όπως 
φαίνεται, τα φακελάκια μένουν 
στα δημόσια νοσοκομεία, καθώς 
αυξάνονται μέρα με την ημέρα οι κα

ταγγελίες ασθενών για χρηματισμό 
γιατρών, όπως επισήμως καταγράφει 
και το υπουργείο Υγείας.
Το τελευταίο περιστατικό που ήρθε στο 
φως της δημοσιότητας αποτελεί, όπως 
φαίνεται, την... επιτομή της έμπνευσης 
των επίορκων γιατρών, καθώς με βάση 
τις καταγγελίες, γιατρός σε δημόσιο 
νοσοκομείο ζήτησε φακελάκι σύμφωνα 
με το βάρος του βρέφους που επρόκει- 
το να γεννηθεί.
Ο... ευφάνταστος γυναικολόγος, αφού 
ζήτησε αρχικά 1.000 ευρώ γιαχην αντι
μετώπιση του περιστατικού, δεδομένου 
ότι η έγκυος γυναίκα αντιμετώπιζε κά
ποια προβλήματα, παρέπεμψε για το 
υπόλοιπο ποσό μετά τον τοκετό, αφού 
το φακελάκι θα εξαρτιόταν από το... 
βάρος του μωρού.
Βέβαια αυτή δεν είναι η μοναδική πε
ρίπτωση πολυμήχανου γιατρού, καθώς 
οι επίορκοι, προκειμένου να αυξήσουν 
τα «μαύρα» εισοδήματά τους, εμπνέο- 
νται διάφορους τρόπους χρηματισμού. 
Οι λεγόμενοι «ράμπο» Υγείας του Σώ

ματος Επιθεωρητών του υπουργείου 
Υγείας (ΣΕΥΥΠ) το τελευταίο διάστημα 
γίνονται αποδέκτες πολλαπλάσιων κα
ταγγελιών από ασθενείς σε σχέση με 
τα προηγούμενα χρόνια, σχετικά με 
φακελάκια που τους ζητούν εξωνημένοι 
λειτουργοί του Ιπποκράτη.

Ευαισθητοποίηση
Οπως εξηγεί στο «Εθνος» ο γενικός 
επιθεωρητής του ΣΕΥΥΠ, Σταύρος Ευ- 
αγγελάτος: «Το τελευταίο διάστημα 
έρχονται στο φως πολλά περιστατικά 
με φακελάκια, γεγονός που οφείλεται 
τόσο στην ευαισθητοποίηση των ασθε
νών, οι οποίοι πια γνωρίζουν ότι μπο
ρούν να καταγγείλουν τέτοια φαινόμε
να, ενώ από την άλλη φαίνεται πως 
συμβάλλει και η οικονομική κρίση, 
καθώς πλέον δεν είναι απλή υπόθεση 
να δίνουν μεγάλα ποσά οι πολίτες».
Η μεγαλύτερη ευαισθητοποίηση πάντως 
που παρατηρείται στους πολίτες οι οποί
οι καταγγέλλουν πλέον με μεγαλύτερη 
ευκολία τους χρηματισμοός σε σχέση 
με το παρελθόν, οφείλεται κατά τον 
επικεφαλής του ΣΕΥΥΠ σε τρία βασικά 
μέτρα που ελήφθησαν:
• Στη λίστα χειρουργείου, όπου πλέον 
υπάρχει σειρά προτεραιότητας
• Στη δημιουργίατμημάτων παραπόνων 
ασθενών μέσα σε κάθε νοσοκομείο αλ
λά και

• Στις ειδικές ενημερωτικές καμπάνιες 
και ημερίδες που πραγματοποιούνται 
σε όλη τη χώρα μέσω των Υγειονομικών 
Περιφερειών και απευθύνονται σε όλους 
τους πολίτες ώστε να «εκπαιδευτούν» 
και να ενημερώνουν άμεσα τις Αρχές 
για φακελάκια που τους ζητούν.
Αξιοσημείωτο είναι πάντως ότι πολλές 
καταγγελίες που καλούνται να ελέγξουν 
οι «ράμπο» Υγείας είναι και αβάσιμες, 
καθώς σύμφωνα με τον κ. Ευαγγελάτο 
κάποιες οφείλονται και στη δυσαρέσκεια 
των ασθενών απέναντι στη συμπεριφο
ρά των γιατρών, ή ακόμη και σε αλλη- 
λομαχαιρώματα μεταξύ των γιατρών σε 
περιόδους κρίσης, κατά τις οποίες γί
νονται καταγγελίες χωρίς υπόσταση.
Η πρόσφατη καταγγελία πάντως με τον 
επίορκο γιατρό που ζητούσε φακελάκι

Αυξημένε5 είναι οι καταγγελίεβ 
ασθενών για χρηματισμό γιατρών, 
όπιως καταγράφει το υπουργείο Υγείας
με βάση το βάρος του βρέφους, προκά- 
λεσε την έντονη αντίδραση και του ια
τρικού κόσμου.
Ενδεικτικό είναι ότι ο Ιατρικός Σύλλογος 
Αθηνών (ΙΣΑ) καταδίκασε το φακελάκι 
και διευκρίνισε ότι θα εξαντλήσει την 
αυστηρότητάτου απέναντι στα μέλη του 
ιατρικού σώματος που επιδίδονται σε 
αυτές τις απαράδεκτες πρακτικές ·



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κάτω από τον στόχο οι πωλήσεις γενοσήμων
φαρμάκων στην Ελλάδα

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 21-22 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 398.78 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• Γενόσημα. Κερδίζουν έδαφος ία 
γενόσημα φάρμακα κατά τα τελευταία 
χρόνια. Ωστόσο, ο στόχος διείσδυσής 
τους στην εγχώρια αγορά δεν έχει ακό
μη επιτευχθεί. Σελ. 22
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1  Κάτω από τον στόχο οι πωλήσεις γενοσήμων φαρμάκων στην Ελλάδα
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 21-22 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Κάτω από τον στόχο 
οι πωλήσεις γενοσήμων 
φαρμάκων στην Ελλάδα
Της ΔΕΣΠΟΙΝΑΣ ΚΟΝΤΗ

Κερδίζουν έδαφος τα γενόσημα φάρ
μακα κατά τα τελευταία χρόνια, 
ιδιαίτερα μετά την επιβολή μέτρων 
για τον εξορθολογισμό της δαπάνης 
στον κλάδο του φαρμάκου την πε
ρίοδο των μνημονίων. Ωστόσο, ο 
στόχος διείσδυσής τους στην εγ
χώρια αγορά δεν έχει ακόμη επι
τευχθεί.

Οπως αναφέρει κλαδική μελέτη 
που εκπόνησε η leap Group, η δι
είσδυση των γενοσήμων φαρμάκων 
στη συνολική εγχώρια αγορά δια
μορφώθηκε το 2017 σε περίπου 
18% σε αξία και 23% σε όγκο, επι- 
σημαίνοντας παράλληλα ότι το μέ
γεθος της εγχώριας αγοράς γενο
σήμων σε όγκο καταγράφει δια
χρονική αύξηση κατά τα τελευταία 
χρόνια.

Ως εκ τούτου, όπως αναφέρει η 
μελέτη, η πλειονότητα των φαρ
μακευτικών επιχειρήσεων που δρα
στηριοποιούνται στην ελληνική 
αγορά διαθέτουν πλέον στο χαρ
τοφυλάκιό τους γενόσημα φάρμακα 
τόσο σε επίπεδο παραγωγής και 
ανάπτυξης όσο και σε επίπεδο ει
σαγωγής.

Ωστόσο, η αξία της αγοράς πα
ρουσιάζει πτωτική πορεία, λόγω 
των μειώσεων των τιμών των φαρ
μάκων τα τελευταία χρόνια. Ετσι, 
ενώ το 2017 η αξία της αγοράς δια
μορφώθηκε περίπου στο 18%, το 
2016 ήταν στο 18,3% ενώ το 2015 
στο 18,5%. Μάλιστα, σύμφωνα με 
εκτιμήσεις της leap, το ποσοστό 
αυτό θα διαμορφωθεί φέτος στο 
17,8%. Σημειώνεται ότι η διαρκής 
συμπίεση των τιμών των φαρμάκων 
οφείλεται στις ανατιμολογήσεις 
που πραγματοποιούνται τα τελευ
ταία χρόνια, διαδικασία που οδή
γησε αρκετά σκευάσματα ακόμη 
και εκτός αγοράς.

Παράγοντας της φαρμακοβιομη
χανίας επισημαίνει στην «Κ» ότι 
«η διείσδυση των γενοσήμων φαρ
μάκων σε όγκο στα νοσοκομεία, 
παραμένει ακόμη ιδιαίτερα χαμη
λή», ενώ τόνισε ότι «ο στόχος δι
είσδυσης των γενοσήμων στην 
αγορά περίπου στο 40% δεν επι
τυγχάνεται». Ο ίδιος αναφέρει πα
ράλληλα ότι οι συζητήσεις θα πρέ

πει να στραφούν όχι μόνο στο ζή
τημα των τιμών των φαρμάκων αλ
λά και στον τρόπο χρήσης τους, 
καθώς και χορήγησής τους από 
τους γιατρούς. Αξίζει να σημειωθεί 
ότι η αύξηση της διείσδυσης των 
γενοσήμων στην αγορά αποτελεί 
μνημονιακό μέτρο και κύκλοι της 
αγοράς έχουν κατά καιρούς επιση- 
μάνει ότι η αύξησή τους θα οδη
γήσει σε εξοικονόμηση χρημάτων 
για το σύστημα υγείας.

Σύμφωνα με τη μελέτη της leap, 
η τόνωση της αγοράς γενοσήμων 
φαρμάκων οφείλεται και στην εφαρ
μογή συνταγογράφησης με βάση 
τη δραστική ουσία, γεγονός που 
είχε ως αποτέλεσμα πολλές φαρ
μακευτικές επιχειρήσεις να δώσουν 
μεγαλύτερο βάρος στην ανάπτυξη

Η διείσδυσή τους 
στη συνολική εγχώρια 
αγορά διαμορφώθηκε 
το 2017 σε 23% έναντι 
στόχου 40%.

και στη διάθεσή τους. Αλλωστε, τα 
γενόσημα που παράγονται στην 
Ελλάδα καλύπτουν ποσοστό μεταξύ 
περίπου 45%-50% των συνολικά 
εγχωρίως παραγόμενων σκευασμά
των. Τέλος, σύμφωνα με την leap, 
ο τζίρος των παραγωγικών επιχει
ρήσεων τη διετία 2016-2017 έχει 
παρουσιάσει σταδιακή ανάκαμψη, 
έναντι πτώσης 2,6% που εμφάνισε 
ο κύκλος εργασιών τους κατά την 
τριετία 2013-2015. Επίσης, ο δείκτης 
κερδοφορίας τους εμφανίζεται ενι- 
σχυμένος σε σχέση με εκείνο των 
εισαγωγικών επιχειρήσεων, με το 
περιθώριο μεικτού κέρδους να δια
μορφώνεται στο 44,1% το 2017 
έναντι 36,6% για τις θυγατρικές 
των πολυεθνικών ομίλων. Παρά
γοντας της αγοράς φαρμάκου δι
ευκρινίζει ωστόσο στην «Κ», ότι 
τα δεδομένα αυτά θα πρέπει να συ- 
νεκτιμηθούν στο πλαίσιο της συ
ζήτησης για πρακτικές τίσηςτος pri
cing (πρακτικές ενδοομιλικών συ
ναλλαγών) που ενδέχεται να εφαρ
μόζουν ορισμένες εταιρείες.

Παράγοντας της φαρμακοβιομηχανίας επισημαίνει στην «Κ» ότι «η δι
είσδυση των γενοσήμων φαρμάκων σε όνκο στα νοσοκομεία παραμέ
νει ακόμη ιδιαίτερα χαμηλή».



9;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Αγγελοι του δρόμου
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 316.13 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΝΑΛΛΑΞ
ΓΡΑΦΕΙ Ο ΝΙΚΟΣ ΜΑΣΤΟΡΑΣ
nmastoras@ethnos.gr

Αγγελοι του δρόμου
ιόνισε κτες και τα σχολεία έκλεισαν 
προληπτικά σε πολλές περιοχές. 
Σωστό ή υπερβολικό, μπορεί κα 
νείς νατό χαρακτηρίσει όπως νομί
ζει, ωστόσο αν οι μαθητές προστα
τεύονται αμέσως όταν οι συνθήκες 
δυσκολεύουν, δεν συμβαίνει το ίδιο 
με τους αδύναμους.
Είναι και οι άνθρωποι που ζουν 
στους δρόμους. Και πολλοί μετανά
στες. Παιδιά ανάμεσα τους. Χρήστες 
ουσιών. Απόκληροι της ζωής. Με 
αυτοόςτι κάνουμε; Θα πείτε, αρκετοί 
δήμοι άνοιξαν κτες κλιματιζόμενες 
αίθουσες. Αρκεί; Προφανώς όχι. 
Αν και δεν είδα κάποια εκκλησία 
να ανοίγει για άστεγους μέσα στον 
χιονιά, είδα ένα βράδυ, μέρες γιορ
τών, μια παρέα ανθρώπων με κόκ
κινα μπουφάν, φορτωμένους με 
τρόφιμα και είδη ανάγκης, να βγαί
νουν στους παγωμένους δρόμους 
για να συναντήσουν όσους τους 
περιμέναν με λαχτάρα.
Ηταν εθελοντές του Ερυθρού Σταυ
ρού που, αψηφώντας τον παγετό και 
τη βροχή, γύριζαν σε δρόμους, πάρ
κα, γέφυρες και όπου αλλού μπο
ρούσαν να συναντήσουν ανθρώπους 
που έχουν ανάγκη, για να κάνουν 
λίγο ευκολότερη τη σκληρή ζωή τους.

Εστωγιαλίγο, γιαεκεί- 
νη τη γιορτινή γιατους 
υπόλοιπους νύχτα.
Τέτοιες δράσεις δι 
εθνώς ονομάζονται 
streetwork (δουλειά/ 
παρέμβαση στον δρό
μο)- αποδεικνύονται η 
πιο αυθεντική και απο
τελεσματική ενέργεια που μπορεί η 
αδύναμη κοινωνία μας να προσφέ
ρει στους αναξιοπαθούντες ins διά 
του εθελοντισμού.
Υπάρχουν κι άλλες ομάδες 
streetworkers που λειτουργούν στην 
αφάνεια: όπως η ΜΚΟ ΑΡΣΙΣ που 
λειτουργεί από πέρυσι πρόγραμμα 
streetwork με πενταμελή ομάδα 
που γυρνάει στους δρόμους της 
Θεσσαλονίκης με στόχο τον εντο
πισμό, την καταγραφή και την υπο
στήριξη των αστέγων.
Οπως η ομάδα του ΚΕΕΛΠΝΟ, που 
προσεγγίζει μετανάστες και μοιράζει 
ενημερωτικά φυλλάδια στις γλώσσες 
τους ώστε να προωθήσει τη χρήση 
προφυλακτικού (με σκοπό τη μείω
ση των σεξουαλικά μεταδιδόμενων 
νοσημάτων) ή η ομάδα των ΚΕΘΕΑ/ 
ΟΚΑΝΑ, που κάνει παρεμβάσεις σε 
χρήστες ναρκωτικών στην Αθήνα,

και πολλές ακόμα 
ομάδες που στο
χεύουν σε ασυνό- 
δευτα ανήλικα, ερ
γαζόμενα παιδιά, 
θύματα εμπορίας 
ανθρώπων, εκδι- 
δόμενες γυναίκες, 
εξαρτημένους κ.ά. 

Ομάδες που δεν ακούμε συχνά, όμως 
υπάρχουν και δρουν στους δρόμους 
εκεί έξω, κάνοντας λίγο καλύτερη 
τη ζωή, επαγωγικά, όλων μας.
Σε αυτούς xous άγνωστους άγγε- 
λους του δρόμου εύχομαι καλή χρο
νιά. Και παραθέτω αντί χαιρετισμού 
τα λόγια μίας εξ αυτών, της κοινω
νιολόγου Μαριλοός Στεφάνου:
«Το streetwork είναι δυνατή εμπει
ρία. Θα κλάψεις, θα νιώσεις ασήμα
ντος, θαξεχάσεις εσένα και θα μάθεις 
να βάζεις άλλους πάνω από σένα. 
Οχι για να σε πατήσουν... Ενδιαφέ
ρον θα είναι. Στην πιο αθώα, παιδική 
του μορφή. Θα μάθεις να βλέπεις τι 
είναι σημαντικό σε αυτήν τη ζωή, 
πόσο δεν απέχεις από κάποιον που 
βλέπεις σε ένα παγκάκι ή σε μια στοά. 
Είσαι έτοιμος να γίνεις πιο άνθρω
πος; Τότε κράτα μου το χέρι κι άσε 
με να σου δείξω τον δρόμο...» ·

Ομάδεβ που 
δεν ακούμε 
συχνά δρουν 
εκεί έξω, 
κάνονταβ λίγο 
καλύτερη τη ζωή
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1  Με έναν γιατρό στην Παθολογική
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 60.05 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΝΑΟΥΣΑΣ

Με έναν γιατρό 
στην Παθολογική
Την άμεση σιελέχωση με ιατρικό 
προσωπικό της Παθολογικής Κλινι
κής ίου νοσοκομείου Νάουσας ζη
τούν οι εκπρόσωποι ίων νοσοκομει
ακών γιατρών της χώρας. Οπως τονί
ζουν, στην κλινική είναι κενές οι 
τρεις από τις τέσσερις οργανικές θέ
σεις που προβλέπονιαι, ενώ εδώ και 
20 ημέρες, λόγω ασθένειας της μο
ναδικής γιατρού, η κλινική λειτουρ
γεί με έναν παθολόγο που είναι σε 
αναγκαστική μετακίνηση απόιο 
Κέντρο Υγείας Αλεξάνδρειας. Μάλι
στα, σύμφωνα με την Ομοσπονδία 
Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών 
Ελλάδος, ο συγκεκριμένος γιατρός 
αναγκάστηκε με «ενιέλλεσθε» από 
τη διοίκηση του νοσοκομείου να 
πραγματοποιήσει μέσα σε έξι ημέ
ρες -από τις 29 Δεκεμβρίου 2018 
έως τις 3 Ιανουάριου 2019- πέντε 
εφημερίες, με κίνδυνο την υγεία 
και την ασφάλεια ίου ίδιου, αλλά 
και ίων ασθενών.
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1  Αυστηρές ποινές σε γιατρούς-παραβάτες
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 60.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΙΑΤΡΙΚΟΣ ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΘΗΝΩΝ

Αυστηρές ποινές 
σε γιατρούς-παραβάτες
«ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών κατα
δικάζει φαινόμενα χρημαιισμού και 
διευκρινίζει ότι θα εξαντλήσει την 
αυστηρότητα του απέναντι στα μέλη 
του ιατρικού σώματος που επιδίδον
ται σε αυτές τις απαράδεκτες πρακτι
κές», αναφέρει σε ανακοίνωσή του ο 
σύλλογος με αφορμή τη δημοσίευση 
στην «Κ» ιης περασμένης Κυριακής 
υπόθεσης γυναικολόγου-μαιευιήρα 
νοσοκομείου της Αττικής, ο οποίος 
ζήτησε φακελάκι από υποψήφιους 
γονείς, το ύψος του οποίου μάλιστα 
θα άλλαζε ανάλογα με το βάρος του 
νεογέννητου! Ο ΙΣΑ ζητεί να υπάρχει

έλεγχος και τιμωρία των παραβατών 
μέσα από τη διασταύρωση των οικο
νομικών τους στοιχείων, ενώ καλεί 
τους πολίτες να καταγγέλλουν στις 
αρμόδιες αρχές κάθε λειτουργό που 
τους ζητεί φακελάκι.
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1  Ακυρώθηκε η δωρεά για τη Νοσηλευτική στον
«Ευαγγελισμό»

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 281.93 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ακυρώθηκε η δωρεά 
για τη Νοσηλευτική 
στον «Ευαγγελισμό»
ΤηςΠΕΝΝΥΣΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Την ακύρωση xns δωρεάς του Ιδρύ
ματος Σταύρος Νιάρχος (ΙΣΝ) για 
την κατασκευή κτιρίου στο νοσο
κομείο «Ευαγγελισμός» που θα φι
λοξενούσε την έδρα του τμήματος 
Νοσηλευτικής της Σχόλης Επιστη
μών Υγείας του Πανεπιστημίου 
Αθηνών αποφάσισαν το Ιδρυμα 
και η ηγεσία του υπουργείου Υγείας, 
μετά τις έντονες αντιδράσεις των 
εργαζομένων του νοσοκομείου για 
τη συγκεκριμένη δωρεά.

Το κτίριο είχε σχεδιαστεί να 
ανεγερθεί στη θέση που βρίσκον
ται σήμερα τα κτίρια «Οίκος Αδελ
φών» και «Αδελφών Νοσοκόμων» 
και θα παραχωρείτο για χρήση 
στο τμήμα Νοσηλευτικής του ΕΚ- 
ΠΑ προκειμένου να λειτουργήσει 
ως έδρα της Πανεπιστημιακής Νο
σηλευτικής. Γιατροί και εργαζό
μενοι αντέδρασαν έντονα στο εν
δεχόμενο αποκλειστικής χρήσης 
του νέου κτιρίου από το ΕΚΠΑ, 
τονίζοντας ότι λόγω του κορεσμού 
των υφιστάμενων χώρων του 
«Ευαγγελισμού», στις νέες δομές 
θα έπρεπε να στεγαστούν μόνο 
υπάρχουσες υπηρεσίες του νοσο
κομείου. Σύμφωνα με τους εργα
ζομένους, στα κτίρια που θα κα
τεδαφίζονταν λειτουργούν πολλές 
υπηρεσίες και τμήματα του νοσο
κομείου, ενώ εκτιμούν ότι οποι
αδήποτε παραχώρηση χώρου για 
άσχετες με το νοσοκομείο λειτουρ
γίες θα μεγαλώσουν την «ασφυξία» 
χώρων που παρατηρείται στον 
«Ευαγγελισμό».

Για την εμπλοκή που δήμιου ρ- 
γήθηκε, πραγματοποιήθηκαν το 
τελευταίο διάστημα πολλές και 
εκτεταμένες συζητήσεις του Ιδρύ
ματος με το υπουργείο Υγείας και 
τους αρμόδιους φορείς. Από την 
πλευρά του Ιδρύματος επισημάν- 
θηκε η σπουδαιότητα του συγκε
κριμένου έργου που θα έφερε την 
υπογραφή του διεθνούς φήμης αρ
χιτέκτονα Renzo Piano, για την

ενίσχυση και ανάπτυξη του τομέα 
νοσηλευτικής στην Ελλάδα. Προ- 
τάθηκε, μάλιστα, η τροποποίηση 
των αρχικών αρχιτεκτονικών σχε
δίων, προκειμένου να προβλεφθούν 
επιπλέον χώροι και για την υπάρ- 
χουσα επαγγελματική σχόλη βοη
θών νοσηλευτών του νοσοκομείου 
«Ευαγγελισμός».

Οπως αναφέρεται στην 3η τα
κτική τριμηνιαία ενημέρωση της 
προόδου εργασιών του προγράμ-

Λιτία, οι έντονες 
αντιδράσεις 
των εργαζομένων 
για την παραχώρηση 
χώρων του νοσοκομείου 
στο ΕΚΠΑ.

ματος «Πρωτοβουλία για την Υγεία» 
του Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος, 
σε συνάντηση που πραγματοποι
ήθηκε την Πέμπτη 20 Δεκεμβρίου 
στο υπουργείο Υγείας, «το Δ.Σ. του 
“Ευαγγελισμού” ενημέρωσε το 
Ιδρυμα ότι δεν συμφωνεί να προ
χωρήσει το έργο όπως είχε εξαρχής 
συμφωνηθεί. Κατόπιν τούτου, απο- 
φασίστηκε ομόφωνα από όλα τα 
μέρη η άμεση ακύρωση της δωρεάς 
για το κατασκευαστικό έργο υπο
δομής στο νοσοκομείο “Ευαγγελι
σμός”». Η αρνητική αυτή εξέλιξη, 
σύμφωνα με το Ιδρυμα, δεν επη
ρεάζει την πρόοδο των υπόλοιπων 
έργων-δωρεών που εντάσσονται 
στο πλαίσιο «Πρωτοβουλία για την 
Υγεία», μεταξύ των οποίων είναι 
και η προμήθεια ιατροτεχνολογικού 
εξοπλισμού με προϋπολογισμό 
ύψους 8,5 εκατομμυρίων ευρώ. Στο 
πλαίσιο της συνάντησης ο πρόεδρος 
του ΙΣΝ, Ανδρέας Δρακόπουλος, 
εξέφρασε τη βούληση το Ιδρυμα 
να αξιολογήσει άλλες προτάσεις 
για τη στήριξη της νοσηλευτικής 
επιστήμης στην Ελλάδα.
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1  ΥΠΟΘΕΣΗ NOVARTIS Ο ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΟΜΕΝΟΣ ΠΟΥ
ΠΛΕΟΝ ΕΝ ΕΧΕΙ ΚΑΜΙΑ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 1957.47 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

16 Πολπτπκή

ΤΟΥ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΤΑΘΗ

Σ
ε κεντρικό πρόσωπο της 
υπόθεσης Novartis, ελλείψει 
άλλου, ανάγεται σταδιακά 
ο πρώην προστατευόμενος 
μάρτυρας και νυν κατηγο
ρούμενος Νικ. Μανιαδάκης. 
Με την ίδια ευκολία που το 
φθινόπωρο του 2017 έγινε 
προστατευόμενος μάρτυρας και λίγο καιρό 
μετά εντάχθηκε -όπως και πολλοί άλλοι- στις 
ευνοϊκές διατάξεις της οικειοθελούς απο
κάλυψης αδήλωτων εισοδημάτων και πήρε 

φορολογική «αμνηστία», τώρα βρίσκεται ένα 
βήμα πριν από την απαγγελία κατηγορίας εις 
βάρος του για ξέπλυμα βρόμικου χρήματος 
για τα συγκεκριμένα εισοδήματα.

Δηλαδή ο Μανιαδάκης πριν δεχτεί 
να γίνει προστατευόμενος μάρτυρας για τη 
Novartis εντοπίστηκε στους ελέγχους που 
έκανε η Οικονομική Εισαγγελία να έχει απο
κλίσεις άνω του εκατομμυρίου στα δηλωθέντα 
εισοδήματα του σε σχέση με τις καταθέσεις 
του. Η συγκεκριμένη «παράβαση» αποτελεί 
φοροδιαφυγή και ξέπλυμα μαύρου χρήματος. 
Μετά την ένταξή του στον κατάλογο μαρτύ
ρων δημοσίου συμφέροντος, ο Μανιαδάκης 
προσέτρεξε, όπως είχε δικαίωμα, στον ευνο
ϊκό νόμο για την οικειοθελή αποκάλυψη και 
αφού πλήρωσε περί τις 300.000 ευρώ (συν 
τα πρόστιμα φτάνει περί τις 500.000) πήρε 
φορολογική αμνηστία.

Η εκκρεμότητα αυτή λύνει -πιθανόν- 
και μια βασική απορία για την επιλογή του 
τότε να καταστεί προστατευόμενος μάρτυρας.

«ΞΕΠΑΓΩΝΕΙ» 
ΤΟ ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΟ ΑΝΟΙΓΜΑ 

ΠΟΥ «ΕΚΛΕΙΣΕ» ΟΤΑΝ 
Ο ΜΑΝΙΑΔΑΚΗΣ ΕΓΙΝΕ 

ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΟΜΕΝΟΣ 
ΜΑΡΤΥΡΑΣ, ΚΑΙ ΟΙ 

ΚΑΤΗΓΟΡΙΕΣ ΓΙΑ ΞΕΠΛΥΜΑ 
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ 

ΔΩΡΟΔΟΚΙΑ

Ενα δεύτερο μέσο πίεσης γι’ αυτόν ήταν το 
γεγονός ότι ενώ ήδη είχε καταστεί μάρτυρας 
δημοσίου συμφέροντος εμφανίστηκε η έτε- 
ρη προστατευόμενη μάρτυρας, Αικατερίνη 
Κελέση, η οποία κατήγγειλε πως ο Μανια
δάκης χρηματιζόταν από τη Novartis μέσω 
της εταιρείας της γυναίκας του.

Η μαρτυρία αυτή δόθηκε τον Νοέμ
βριο ίου 2017. Νομικές πηγές αναρωτιούνται 
αν αυτή η κατάθεση ήταν ένα δεύτερο μέσο 
πίεσης στον Μανιαδάκη. Ακολούθησαν δύο 
γενικόλογες μαρτυρίες του Μανιαδάκη, μέχρι 
που στο τέλος Ιανουάριου εμφανίζεται εκ 
νέου η μάρτυρας Κελέση και δηλώνει πως 
έκανε λάθος και ο Μαναδιάκης δεν έπαιρνε 
χρήματα μέσω της εταιρείας χης γυναίκας ίου.

Τώρα, μετά τη δίωξη για παθητική δω
ροδοκία (απόρροια δύο καταθέσεων που άρ
χισε να δίνει από Νοέμβριο μέχρι Δεκέμβριο 
2018 ο προστατευόμενος μάρτυρας Μάξιμος 
Σαράφης), οι αρχές πλέον αναβιώνουν την 
υπόθεση των «αδήλωτων» καταθέσεων του 
Μανιαδάκη, προκειμένου να δομήσουν το 
αδίκημα του ξεπλύματος βρόμικου χρήματος. 
Παράλληλα επί τάπητος τίθεται και το αδίκημα 
της ενεργητικής δωροδοκίας, αν δηλαδή ο 
Μανιαδάκης μετέφερε χρήματα και σε άλλους.

ΕΡΜΗΝΕΙΑ ΓΙΑ ΠΟΛΙΤΙΚΑ ΠΡΟΣΜΙΑ
Η νομική εκτίμηση των κινήσεων εις βάρος 
Μανιαδάκη είναι πως ελλείψει στοιχείων που 
να ενοχοποιούν ευθέως πολιτικά πρόσωπα 
έχει επιλεγεί ως «βολικός» κατηγορούμενος. 
Η περιγραφή που γίνεται από δικαστικές 
πηγές είναι πως ο καθηγητής ενδέχεται να 
εμφανιστεί ως μεταφορέας των χρημάτων 
που «κατέληγαν από τη Novartis σε πολιτικά 
πρόσωπα». Κάτι τέτοιο βέβαια απαιτεί επι
πλέον στοιχεία και απτές (ισχυρές) ενδείξεις.

Από την πλευρά της η Εισαγγελία Δι
αφθοράς συνεχίζει τον έλεγχο για τα 10 πολι
τικά πρόσωπα προκειμένου το συντομότερο 
δυνατόν να ολοκληρώσει το σημαντικό αυτό 
κομμάτι της έρευνας και για όσους προκύ
πτουν επαρκείς ενδείξεις τέλεσης αξιόποινων 
πράξεων να ασκεί διώξεις, ενώ για όσους τα 
στοιχεία είναι μηδενικά να προχωράει, όπως 
προβλέπει η δικονομία, στην αρχειοθέτηση 
της υπόθεσης. Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, 
στόχος είναι να ολοκληρώνεται κατά χρονική 
περίοδο η έρευνα και σε πρώτο πλάνο φέρε-

«AiJlii

ται να βρίσκεται η περίοδος 2010-12, οπότε 
άρχισε η επανατιμολόγηση του φαρμάκου.

ΒΡΗΚΑΝ ΥΛΙΚΟ ΤΗΣ NOVARTIS
Στο στόχαστρο της Δικαιοσύνης πάντως 
βρίσκονται άγνωστα στοιχεία που αφορούν 
την υπόθεση Novartis, τα οποία, σύμφωνα 
με πληροφορίες, κατασχέθηκαν πρόσφατα 
από εταιρεία που φέρεται να έχει έδρα τον 
Ασπρόπυργο. Οι πληροφορίες αναφέρουν 
πως οι αρχές έφτασαν σε αυτά ύστερα από 
πληροφορία που τους δόθηκε και θεωρήθη-

νπηηρνμ κιηνΔΡτις
ο ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΟΜΕΝΟΣ 
ΠΟΥ ΠΛΕΟΝ ΔΕΝ ΕΧΕΙ 
ΚΑΜΙΑ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

■

κε αξιόπιστη. Πρόκειται για το back up της 
φαρμακοβιομηχανίας, το οποίο φυλασσόταν 
σε εταιρεία που φέρεται να είχε συμβουλευ
τικό ρόλο σχετικά με τη Novartis. Ο όγκος 
των συγκεκριμένων στοιχείων, όπως έλεγαν 
αρμόδιες πηγές, είναι τεράστιος και «ακόμα 
και αν υπήρχαν 100 εμπειρογνώμονες πάλι 
δεν θα προλάβαιναν να τα είχαν αξιολογή
σει», ενώ, σύμφωνα με πληροφορίες, «χρει
άστηκαν τρεις σκληροί και πολλά τεραμπάιχ 
δεδομένων» για να φτάσουν στο γραφείο των 
εισαγγελέων.

Είναι ενδεικτικό, όπως ανέφερε η ίδια 
πηγή, πως η Διεύθυνση Εγκληματολογικών 
Ερευνών εκτιμά ότι «στην περίπτωση που 
έπρεπε να αποτυπωθούν τα στοιχεία της υπό
θεσης σε χαρτί θα χρειάζονταν 14 χρόνια!». 
Μέσα από τον λαβύρινθο του τεράστιου όγκου 
ίων στοιχείων οι εισαγγελείς καταπολέμησης 
της διαφθοράς επιχειρούν να εντοπίσουν 
αυτά που θα τους οδηγήσουν στην άκρη του 
νήματος, αλλά και σε πρόσωπα που ενδεχο
μένως εμπλέκονται στην πολύκροτη υπόθεση.

ΝΕΑ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΜΕ 
TO FBI ΚΑΙ ΕΡΕΥΝΑ

Την ίδια στιγμή, φαίνεται πως ετοιμάζεται νέα 
συνάντηση με τους Αμερικανούς (εντός περί
που ενός μήνα) προκειμένου να γίνει ανταλ
λαγή στοιχείων. Προφανώς εικάζεται πως η 
προηγούμενη δεν πήγε καλά, άλλωστε υπήρξε 
δημοσίευμα της εφημερίδας «Δημοκρατία» 
σύμφωνα με το οποίο Ελληνας εισαγγελέας 
αρνήθηκε να παραλάβει στοιχεία τα οποία 
θεώρησε πως έχουν αποκτηθεί παράνομα.

Το θέμα όπως φαίνεται απασχόλησε 
χθες το πρωί τον Αρειο Πάγο και ανώτατες
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1  ΥΠΟΘΕΣΗ NOVARTIS Ο ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΟΜΕΝΟΣ ΠΟΥ ΠΛΕΟΝ ΕΝ ΕΧΕΙ ΚΑΜΙΑ
ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

Πηγή: ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

δικαστικές πηγές διέψευδαν κατηγορηματι
κά ότι στο τελευταίο τους ταξίδι οι Ελληνες 
εισαγγελείς στη Βιέννη αρνήθηκαν να παρα
λάβουν, όπως αναφέρεται σε δημοσιεύματα 
ίου Τύπου, στοιχεία (σακάκι) που αφορούσαν 
τραπεζικούς λογαριασμούς εμπλεκόμενου 
υπουργού. Παρ’ όλα αυτά η Εισαγγελία του 
Αρείου Πάγου προσανατολίζεται να διενερ
γήσει έρευνα με αφορμή τα δημοσιεύματα 
αυτά για να διαπιστωθεί η βασιμότητά τους.

Οπως λένε ανώτατες εισαγγελικές πη
γές, στο επίμαχο ταξίδι συμμετείχαν οι επικε
φαλής της Εισαγγελίας κατά της Διαφθοράς, 
Ελένη Τουλουπάκη, οι επίκουροί της Χρ. 
Ντζούρας και Στ. Μανώλης και (για πρώτη 
φορά από τη στιγμή που ανέλαβε πρόσφατα) 
ο εποπτεύων της Εισαγγελίας Διαφθοράς, 
αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου Ιωάννης 
Αγγελός.

Κατά τις ίδιες πληροφορίες, ο κ. Αγ
γελός ζήτησε από το αμερικανικό κλιμάκιο 
(εισαγγελείς και FBI) όσα στοιχεία ανταλ
λάσσονται εφεξής μεταξύ των δύο χωρών 
να ανταλλάσσονται μόνο μέσω της Eurojust, 
ώστε θεσμικά και με επίσημο τρόπο να χρη
σιμοποιούνται από τους Ελληνες εισαγγελείς 
στο πλαίσιο αιτημάτων δικαστικής συνδρομής 
που έχουν ήδη διατυπώσει. Σχετική αναφο
ρά για το επίμαχο ταξίδι υπέβαλε χθες στην 
Εισαγγελία του Αρείου Πάγου ο κ. Αγγελός, 
μερικές μέρες μετά τα δημοσιεύματα, ενώ, 
ως γνωστόν, το επίμαχο ταξίδι είχε γίνει στις 
αρχές Δεκεμβρίου.

Πάντως, στο πλαίσιο των νέων δεδο
μένων συνεργασίας, διαβιβάζεται αμέσως 
(πιθανόν έγινε και χθες) έγγραφο της ελλη
νικής πλευράς για ακόμη μία συνάντηση με 
ίο FBI υπό την αιγίδα της Eurojust στη Χάγη.

Η ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ 
ΑΝΤΕΠΙΘΕΣΗ ΤΟΥ
Από την πλευρά του, ο Νίκος Μανιαδάκης αντεπιτίθεται δικαστικά, αφού 
προσέβαλε την εις βάρος tou ποινική δίωξη αλλά και τη διάταξη για την 
απαγόρευση εξόδου που του επιβλήθηκε. Συγκεκριμένα κατέθεσε:
- ένσταση ακυρότητας εις βάρος της δίωξης που του ασκήθηκε, υποστη
ρίζοντας ότι από κανένα στοιχείο δεν προκύπτει η κατηγορία της παθη
τικής δωροδοκίας, και πως δεν αρκεί μόνο η ασαφής χωρίς κανένα 
πραγματικό περιστατικό μαρτυρία του έτερου προστατευόμενου 
μάρτυρα εις βάρος του. Επιπλέον, όπως λέει, η επιβαρυντική 
περίσταση του νόμου 1608/50 εσφαλμένα του αποδόθηκε, κα
θώς δεν είχε δημόσιο αξίωμα, αλλά ήταν άτυπος σύμβουλος 
υπουργών.
- προσφυγή εις βάρος της διάταξης με την οποία του απα
γορεύτηκε η έξοδος από τη χώρα, υποστηρίζοντας ότι αφού 
είναι άκυρη η ποινική δίωξη εις βάρος του, ως εκ τούτου δεν 
θα μπορούσε η Εισαγγελία να προχωρήσει σιο επόμενο βή
μα, που είναι η απαγόρευση εξόδου.

ΤΡΕΙΣ ΒΑΣΙΚΕΣ ΔΕΞΑΜΕΝΕΣ ΑΝΤΛΗΣΗΣ ΣΤΟΙΧΕΙΩΝ

Σ
το πλαίσιο της συνεχι
ζόμενης έρευνας για τη 
στοιχειοθέτηση της κατη
γορίας τόσο εις βάρος του 
κ. Μανιαδάκη όσο και εις βάρος των 
δέκα πολιτικών προσώπων υπάρχουν 

τρεις βασικές δεξαμενές άντλησης 
στοιχείων:

1. Οι δύο προστατευόμενοι μάρτυρες, 
η αξιοπιστία των οποίων όπως έλεγαν 
ανώτατες εισαγγελικές πηγές είναι 
μειωμένης αποδεικτικής αξίας, όπως 
προβλέπεται κι από τον νόμο.

2. Τα στοιχεία που έχουν κατασχεθεί 
κατά καιρούς από τη Novartis.

3. Τραπεζικοί λογαριασμοί, το άνοιγ
μα των οποίων έχει διαταχθεί εδώ και 
μήνες για τους εμπλεκόμενους και 
συγγενικά τους πρόσωπα. Ανοιγμα 
λογαριασμών έχει διαταχθεί και για 
συνεργάτες τους, ενώ για συγκεκριμένα 
πρόσωπα έχουν υποβληθεί και αιτήμα
τα δικαστικής συνδρομής.
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1  Ο κυβερνητικός σχεδιασμός για τους 25.000
µονίµους

Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 17 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2019

Επιφάνεια: 565.67 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

SHUTTERSTOCK

Ο κυβερνητικός σχεδιασμός 
για tous 25.000 μονίμους
Η κατανομή των προσλήψεων σε Παιδεία, Υγεία και Κράτος Πρόνοιας

Του
ΑΡΗ ΧΑΤΖΗΓΕΩΡΓΙΟΥ
achatzigeorgiou@ethnos.gr

Οι διορισμοί στο Δημόσιο είτε 
έχουν ήδη δρομολογηθεί είτε μπαί
νουν τώρα στις... ράγες και περι
λαμβάνονται στον σχεδίασμά ins 
κυβέρνησης γιατο 2019.
Στον τομέα των μόνιμων προσλή
ψεων και με βάση την εφαρμογή 
της σχέσης 1 npos 1 μεταξύ προ
σλήψεων και αποχωρήσεων, το 
υπουργείο Διοικητικής Ανασυγκρό
τησης σχεδιάζει την κατανομή συ
νολικά 9.000 θέσεων. Τ αυτόχρονα, 
από το υπερπλεόνασμα και τις σχε

τικές συνεννοήσεις μετους θεσμούς 
προκύπτουν οι 4.500 διορισμοί εκ
παιδευτικών οι οποίοι θα στελεχώ
σουν δομές ins Ειδικής Αγωγής, 
αλλά και ακόμη 3.200 θέσεις τακτι
κού προσωπικού γιατο πρόγραμμα 
«Βοήθεια στο Σπίτι» που προσφέρει 
υπηρεσίες σε δεκάδες χιλιάδες ηλι
κιωμένους μέσω των δήμων. Στις 
παραπάνω θέσεις προστίθενται και 
οι 8.166 γιατις ανταποδοτικές υπη
ρεσίες των δήμων (καθαριότητα, 
ύδρευση-αποχέτευση).
Γιατο πώς θα κατανεμηθουν οι 8.000 
προσλήψεις μονίμων, δηλαδή σε 
ποιες κρατικές δομές θα κατευθυν- 
θούν, ο σχεδιασμός έχει ολοκλη

ρωθεί στις γενικές του γραμμές με 
περιθώρια κάποιων διορθώσεων 
αναλόγως των αναγκών. Στην κα
τανομή μεταξύ άλλων περιλαμβά
νονται οι 2.000 προσλήψεις ιατρικού 
προσωπικού στον χώρο του υπουρ
γείου Υγείας, προκειμένου να κα
λυφθούν τα κενά που οξύνονται με 
τις συνεχείς αποχωρήσεις επιστη
μόνων καθώς συμπληρώνονται 
3 5ετίες από την εποχή της ίδρυσης 
του ΕΣΥ.
Οι σχετικές προκηρύξεις έχουν ξε
κινήσει από πέρυσι, ενώ στις επό
μενες εβδομάδες αναμένεται να 
αναδρομολογηθεί από το ΑΣΕΠ 
άλλη προκήρυξη 1.116 προσλήψε

ων για επικουρικό προσωπικό. Στον 
χώρο της Παιδείας αναμένονται 
μέσα στο 2019οι πρώτες 4.500 προ
σλήψεις από το σύνολο των 15.000 
που ανακοίνωσε ο πρωθυπουργός 
τον περασμένο Σεπτέμβριο προκει
μένου να υλοποιηθούν σε βάθος 
τριετίας.
Στον χώρο ins Τοπικής Αυτοδιοίκη
σης, μέσα στους ερχόμενους μήνες 
αναμένεται να προκόψουν τα ορι
στικά αποτελέσματα ins προκήρυ- 
ξης-μαμούθ 3Κ/2018 για 8.166 
προσλήψεις στην καθαριότητα και 
άλλες ανταποδοτικές υπηρεσίες που 
δεν βαρύνουν τον κρατικό προϋπο
λογισμό ·
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1  ΔΙΠΛΟ ΚΟΥΡΕΜΑ ΟΦΕΙΛΩΝ ΚΑΙ 120 ΔΟΣΕΙΣ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,34-35 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

Επιφάνεια: 1683.63 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η ΝΕΑ ΡΥΘΜΙΣΗ ΓΙΑ ΤΑ ΧΡΕΗ ΣΤΑ ΤΑΜΕΙΑ
ΔΙΠΛΟ ΚΟΥΡΕΜΑ ΟΦΕΙΛΩΝ 
ΚΑ1120 ΔΟΣΕΙΣ
• Πώς θα γίνει, ποιους θα αφορά και τι θα προβλέπει
• Ο επανυπολογισμός των παλαιών οφειλών 
και η μείωση των προσαυξήσεων ·Τι θα ισχύσει 
για τους επαγγέλματος που είναι κοντά στη σύνταξη ςελιαες 34-35
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1  ΔΙΠΛΟ ΚΟΥΡΕΜΑ ΟΦΕΙΛΩΝ ΚΑΙ 120 ΔΟΣΕΙΣ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,34-35 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-01-2019

θα ενεργοποιηθεί 
αρχές Μαρτίου, 
αφού πάρει το πράσινο 
φως των δανειστών, 
και θα αφορά 
ελεύθερους 
επαγγελματίες, 
αυτοαπασχολουμένους 
και αγρότες

ΤΗΣ ΜΑΡΙΑΣ ΒΟΥΡΓΑΝΑ
■*-

Δ
ιπλό κούρεμα των οφειλών 
και πολλές μηνιαίες δόσεις 
που θα φθάνουν έως και 
τις 120 προβλέπει η ρύθμιση για 

την εξόφληση των ληξιπρόθεσμων 
χρεών προς τα ασφαλιστικά ταμεία 
ελεύθερων επαγγελματιών, αυτοα
πασχολουμένων και αγροτών που 
ετοιμάζει το υπουργείο Εργασίας.

Η κυβέρνηση επιχειρώντας να 
συντηρήσει το αφήγημα των παρο
χών σχεδιάζει μετά τα μερίσματα, 
τα αναδρομικά και τα επιδόματα να 
ρίξει στην προεκλογική αρένα τη 

* νέα ευνοϊκή ρύθμιση για ας οφειλές 
των επαγγελματιών και αγροτών,

Στη ρύθμιση θα μπορούν 
να ενισχύουν όλοι όσοι 
έχουν κλείσει ια βιβλία τους 
και έχουν παλιές σφείλές

ενώ στα σκαριά βρίσκεται άλλη μία 
διαφορετική ρύθμιση για όσους 
χρωστούν στην Εφορία.

Η νέα ρύθμιση προς τα Ταμεία, η 
οποία αναμένεται να ενεργοποιηθεί 

• στις αρχές Μαρτίου αφού πάρει 
το πράσινο φως των δανειστών, 
θα αφορά όλους ανεξαιρέτως τους 
μη μισθωτούς, δηλαδή ελεύθερους 
επαγγελματίες, αυτοαπασχολουμέ
νους και αγρότες. Αυτό σημαίνει 
ότι στη ρύθμιση θα μπορούν να 
ενταχθούν όλοι όσοι έχουν κλεί
σει τα βιβλία τους, έχουν παλιές 
οφειλές και σήμερα εξαιρούνται 
αυτομάτως από τον εξωδικαστι
κό μηχανισμό, επαγγελματίες και 

0 αγρότες που είναι ενεργοί, καθώς 
και όσοι βρίσκονται ένα βήμα πριν 
από τη συνταξιοδότηση, οι οποί
οι, ενώ πληρούν τα ασφαλιστικά 
κριτήρια για να λάβουν σύνταξη, 
δεν μπορούν να υποβάλουν αίτηση 
καθώς έχουν χρέη προς τον ΕΦΚΑ. 
Χρέη που πλέον έχουν ενταχθεί στο 
Κέντρο Είσπραξης Ασφαλιστικών 
Οφειλών (ΚΕΑΟ).

Με τις συνολικές οφειλές προς τα 
Ταμεία να υπερβαίνουν τα 34 δισ. 

m ευρώ, υπολογίζεται ότι περίπου 
600.000 οφειλέτες είναι ελεύθε
ροι επαγγελματίες, 350.000 είναι 
αγρότες και περίπου 20.000 αυ
τοαπασχολούμενοι. Από αυτούς 

* περίπου 80.000 εκτιμάται ότι είναι

ΟΦΕΙΛΕΤΕΣ / ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΟΦΕΙΛΟΝ
Φορέας

Πλήθος
οφειλετών

Τρέχον υπόλοιπο 
οφειλών

I. ΙΚΑ-ΕΤΑΜ 490.785 18.183.706.295

ΐ. ΟΑΕΕ 556.190 14.221.901.458

I. ΟΓΑ 335.562 1.520.453.739

Ι.ΕΓΑΑ 16.953 376.095.347

I. ΕΓΑΠ-ΜΜΕ 188 15.226.771

Φορείς εκτός ΕΦΚΑ 413 36.523.477

ΣΥΝΟΛΟ 1.400.091 34.353.907.087

- ^

ΠΛΗΘΟΣ ΟΦΕΙΛΕΤΗΝ ΑΝΑ ΕΥΡΟΣ ΟΦΕΙΛΗΣ
Εύρος 

οφειλής (€)
Πλήθος

οφειλετών
Κυρία 

οφειλή (€)
Προσθετά 
τέλη (€)

Συνολικές 
οφειλές (€)

0 -15.000

15.000 - 30.000

30.000 - 50.000

50.000 - 100.000

100.000 -150.000

150.000 - 200.000

200.000 - 500.000 

500.000- 1.000.000 

1.000.000-

ΣΥΝΟΛΟ

989.061

163.661

108.366

95.429

21.785

8.341

8.985

2.673

1.790

3,096.077.234

2.811.049.192

3.636.853.807

5.251.463.263

1.947.599.654

1,010.103.597

1.578.949.906

1.029.328.226

4.096.434.399

706.956.413

626.927.240

586.335.773

1.259.365.713

668.183.988

419.605.945

1.147.222.353

818.429.141

3.663.021.244

1.400.091 24.457.859.277

3.803.033.647

3.437.976.432

4.223.189.580

6.510,828.976

2.615.783.642 

1,429.709.541 

2.726.172.259 

1.847.757.368

7.759.455.643

9.896.047.810 34.353.907.087

Νέα ρύθμιση ■ *

Διπλό κούρεμα για οφειλές 
στα Ταμεία και με 120 δόσεις
οι οφειλέτες που βρίσκονται κοντά 
στη συνταξιοδότηση.

Το σχέδιο της νέας ρύθμισης 
προς τα ασφαλιστικά ταμεία, η 
οποία μπαίνει στην τελική φάση 
της επεξεργασίας, προβλέπει με
ταξύ άλλων τα εξής:

Κούρεμα της αρχικής οφειλής 
και διαγραφή έως 85% των προ- 

σαυξήσεων που έχουν φουσκώσει 
τις οφειλές των επαγγελματιών και

αγροτών. Ειδικότερα για όσους 
υπαχθούν στη ρύθμιση θα γίνει 
κούρεμα της αρχικής οφειλής μέσω 
του επανυπολογισμού των συνολι
κών παλαιών οφειλών με βάση την 
ελάχιστη εισφορά που πληρώνουν 
στον ΕΦΚΑ από την 1 η Ιανουάριου 
2017 οι ελεύθεροι επαγγελματίες 
και οι αγρότες. Αυτό σημαίνει ότι 
η εισφορά για τους ελεύθερους 
επαγγελματίες θα περιοριστεί στα

158 ευρώ και για τους αγρότες στα 
58 ευρώ. Με αυτόν τον τρόπο η 
αρχική οφειλή για τους ελεύθερους 
επαγγελματίες και τους αγρότες 
θα κουρευτεί περίπου κατά 55%, 
καθώς με το παλαιό καθεστώς οι 
ελεύθεροι επαγγελματίες κατέβαλ
λαν μέση μηνιαία εισφορά 342 ευ
ρώ, ενώ οι αγρότες κατέβαλλαν 132 
ευρώ. Παράλληλα θα προβλέπεταχ 
διαγραφή έως 85% των προσαυξή-

σεων, με αποτέλεσμα το συνολικό 
ύψος των οφειλών που θα μπαίνει 
στη ρύθμιση να μειώνεται σημαντι
κά για τους οφειλέτες των Ταμείων.

2 Στη ρύθμιση θα μπορούν να 
υπαχθούν χρέη που δημιουρ- 
γήθηκαν στα ασφαλιστικά ταμεία 

μέχρι και τις 31 Δεκεμβρίου 2016.

3 Οι μηνιαίες δόσεις θα φθάνουν 
έως και τις 120. Ο αριθμός των 

δόσεων θα εξαρτάται από το ποσό
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1  ΔΙΠΛΟ ΚΟΥΡΕΜΑ ΟΦΕΙΛΩΝ ΚΑΙ 120 ΔΟΣΕΙΣ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,34-35 Ημερομηνία

έκδοσης:
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ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΟ ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ

της οφειλής. Για παράδειγμα, εξε
τάζεται οφειλές έως 3.000 ευρώ 
να ρυθμίζονται έως 36 μηνιαίες 
δόσεις. Οσο μεγαλώνει το ποσό της 
οφειλής θα αυξάνεται και ο αριθ
μός των δόσεων, ενώ σε κάθε περί
πτωση θα εξετάζεται η δυνατότητα 
του οφειλέτη να εξυπηρετήσει τη 
ρύθμιση. Η βιωσιμότητα, δηλαδή, 
αναμένεται να είναι ο καθοριστικός 
παράγοντας για την ένταξη των 
οφειλών στη νέα ρύθμιση.

Ειδικά για τους οφειλέτες που 
βρίσκονται κοντά στη συνταξιο- 

δότηση θα υπάρξει και το κριτήριο 
της ηλικίας. Η ρύθμιση θα δίνει 
προτεραιότητα σε όσους έχουν 
συμπληρώσει την ηλικία συντα- 
ξιοδότησης και αυτή τη στιγμή 
δεν μπορούν να συνταξιοδοτη- 
θουν λόγω των χρεών που έχουν 
αφήσει στα Ταμεία. Σε αυτή την 
κατάσταση βρίσκονται εγκλωβι
σμένοι χιλιάδες επαγγελματίες που 
χρωστούν στον πρώην ΟΑΕΕ πάνω 
από 20.000 ευρώ, στο πρώην ΕΤΛΛ 
άνω των 15.000 ευρώ και αγρότες 
με οφειλές άνω των 4.000 ευρώ 
στον ΟΓΑ. Με το διπλό κούρεμα

των χρεών οι οφειλέτες θα έχουν 
τη δυνατότητα να μειώσουν την 
οφειλή τους στα όρια των 20.000 
ή 15.000 ή 4.000 ευρώ ρυθμίζοντας 
το υπερβάλλον ποσό σε δόσεις. 
Στις περιπτώσεις αυτές ο αριθμός 
των δόσεων θα εξαρτάται από τον 
χρόνο συνταξιοδότησης των οφει
λετών. Οσο πιο κοντά βρίσκονται 
στη σύνταξη τόσο θα περιορίζεται ο 
αριθμός των μηνιαίων δόσεων που 
θα τους χορηγηθεί για τη ρύθμιση 
της οφειλής. Αρμόδιος παράγοντας 
μιλώντας στα «ΝΕΑ» σημειώνει ότι 
η ρύθμιση θα είναι ιδιαίτερα ευνο
ϊκή. Το ϋψος τής οφειλής θα μικρύ
νει πάρα πολύ καθώς το παλαιό 
χρέος θα υπολογιστεί με βάση το 
σημερινό σύστημα και τους κανό
νες που ισχύουν πλέον στον Ενιαίο 
Φορέα Κοινωνικής Ασφάλισης, ενώ 
παράλληλα θα προβλέπεται μεγάλη 
διαγραφή έως 85% των προσαυ- 
ξήσεων.

Η ελάχιστη μηνιαία δόση εξε
τάζεται να ανέρχεται έως 50 

ευρώ, ενώ οι οφειλέτες θα έχουν 
μόνο μία φορά δικαίωμα υπαγωγής 
στη ρύθμιση.

Να δοθεί τελευταία 
ευκαιρία 
για 500.000 
μικρομεσαίους
ΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΑΣ ΣΚΟΥΦΟΥ

Λ
ιγότερες εισπράξεις σε σχέση με πέρυσι 
είδαν στα ταμεία τους περισσότερες από 
τις μισές εμπορικές επιχειρήσεις στο δι
άστημα των Χριστουγέννων και της Πρωτοχρο

νιάς. Οι καταναλωτές μπορεί να επισκέφθηκαν 
τα εμπορικά καταστήματα αλλά προχώρησαν σε 
αγορές μόνο για τα απαραίτητα, περιμένοντας ως 
φαίνεται τις χειμερινές εκπτώσεις που ξεκινούν 
την ερχόμενη Δευτέρα.

Συγκεκριμένα, σύμφωνα με στοιχεία της Ελληνι
κής Συνομοσπονδίας Εμπορίου και Επιχειρηματι
κότητας, χαμηλότερος ήταν ο χριστουγεννιάτικος 
τζίρος για τις μισές επιχειρήσεις, 51% σε σύγκρι
ση με το αντίστοιχο ποσοστό του 2017, το οποίο 
ήταν 42%. Ο κλάδος που έπληγη περισσότερο 
είναι της ένδυσης και υπόδησης, ενώ αυτός των 
τροφίμων - ποτών είχε τις μικρότερες απώλειες.

Αύξηση στις πωλήσεις κατέγραψε μόλις το 
18% των επιχειρήσεων. Ωστόσο, το ποσοστό 
αυτό ανεβαίνει στο 24% για όσες επιχειρήσεις 
απασχολούν μισθωτή εργασία και σε 28,6% για 
τις μεγαλύτερες επιχειρήσεις. Με άλλα λόγια 
περισσότερο χαμένοι ήταν οι αυτοαπασχολού
μενοι έμποροι και οι πολύ μικρές επιχειρήσεις.

Η αναδουλειά και οι χαμηλές πωλήσεις κάνουν 
σύμφωνα με τους εκπρόσωπους των μικρομε- 
σαίων αναγκαίο να δοθεί μια τελευταία ευκαι
ρία σε 500.000 ασφαλισμένους επιχειρηματίες 
για ρυθμίσεις των χρεών τους, ανάλογα με την 
οικονομική τους δυνατότητα και με κριτήρια. 
Μάλιστα, το Βιοτεχνικό Επιμελητήριο της Αθήνας 
ζητεί την αποπληρωμή των οφειλών σε έως 120 
δόσεις με κούρεμα των υπέρογκων προσαυξή- 
σεων άνω του 85%.

Το ΒΕΑ σημειώνει επίσης ότι οι ελεύθεροι επαγ
γελματίες στο παρελθόν είχαν την υποχρέωση 
να καταβάλλουν εισφορές ανάλογα με τα έτη 
που ήταν ασφαλισμένοι, ακόμη κι αν είχαν μη
δενικό εισόδημα, ή ζημιές στην επιχείρησή τους, 
με αποτέλεσμα να συσσωρεύσουν οφειλές και 
να κινδυνεύουν με κατασχέσεις. Με το παλαιό 
καθεστώς, οι ελεύθεροι επαγγελματίες κατέβαλ
λαν μέση μηνιαία εισφορά 342 ευρώ, ενώ πλέον 
ελάχιστη εισφορά με 158 ευρώ. Εφόσον επανυ- 
πολογιστούν οι οφειλές, το κούρεμα σε εισφορές 
και προσαυξήσεις θα φτάσει το 54%. Αποτέλεσμα 
της κατάστασης αυτής είναι σήμερα να υπάρχουν 
χιλιάδες ελεύθεροι επαγγελματίες, που ενώ κα
τέβαλλαν κανονικά τις ασφαλιστικές εισφορές 
τους ακόμα και για 30 χρόνια δεν μπορούν να 
συνταξιοδοτηθούν επειδή οφείλουν εισφορές 
και σήμερα δεν έχουν κανένα εισόδημα. Με τον 
επανυπολογισμό, η οφειλή τους θα περιοριστεί 
σημαντικά και θα καταστεί εφικτή η ένταξή τους 
σε μια ρύθμιση, η οποία θα μπορεί να εξυπηρετεί
ται με παρακράτηση ποσού της σύνταξης. Οπως 
σημειώνει το ΒΕΑ, η νέα ρύθμιση σε συνδυασμό 
με τις μειωμένες ασφαλιστικές εισφορές από το 
20% του εισοδήματος στο 13,33% θα δώσει ανάσα 
σε χιλιάδες ελεύθερους επαγγελματίες, αυτοαπα
σχολουμένους και αγρότες, καθώς θα οδηγήσει 
σε αύξηση του διαθέσιμου εισοδήματός τους.
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1  Πολιτική για τις εξαρτήσεις με όρους κοινωνικής
φροντίδας
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Επιφάνεια: 858.64 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πολιτική για τις εξαρτήσεις με 
όρους κοινωνικής φροντίδας

*
Στο πλαίσιο των παρεμβάσεων μείωσης της βλάβης εντάσσονται και οι χώροι εποπτευόμενης 
χρήσης (drug consumption rooms - DCRs), όπου τα παράνομα ναρκωτικά μπορούν να 
χρησιμοποιηθούν υπό την επίβλεψη εκπαιδευμένου προσωπικού. Οι χώροι αυτοί, που 
λειτουργούν στην Ευρώπη εδώ και τριάντα χρόνια, αποσκοπούν πρωτίστως στη μείωση 
των σοβαρών κινδύνων μετάδοσης ασθενειών μέσω της κοινής χρήσης, στην πρόληψη των 
θανάτων από υπερβολική δόση ναρκωτικών και στη σύνδεση των χρηστών υψηλού κινδύνου με 
υπηρεσίες θεραπείας των εξαρτήσεων καθώς και άλλες υγειονομικές και κοινωνικές υπηρεσίες

►Του ΣΤΑΜΑΤΗ ΒΑΡΔΑΡΟΥ,
αν. γενικού γραμματέα 
ιου υπουργείου Yysias

ΤΟΥΣ ΤΕΛΕΥΤΑΙΟΥΣ ΜΗΝΕΣ,
ενόψει και των αυτοδιοικητικών 
εκλογών, έχει ξεκινήσει έντονη 
συζήτηση μεταξύ φορέων, πο
λιτικών κομμάτων, αρμόδιων 
υπουργείων, υποψηφίων για 
την Τοπική Αυτοδιοίκηση, αλλά 
και οργανώσεων της κοινωνί
ας των πολιτών (ΜΚΟ, ομάδες 
γειτονιάς, σύλλογοι κ.λπ.) ανα
φορικά με το πρόβλημα της 
συγκέντρωσης επιβαρυμένων 
χρηστών ψυχοτρόπων ουσιών 
σε σημεία της Αθήνας.
ΕΣΧΑΤΩΣ και όψιμα, πολιτικές 
δυνάμεις που έχουν ενστερνι
στεί την αντιμετώπιση του προ
βλήματος με όρους «εκκαθάρι
σης», προσπαθούν να δείξουν 
ευαισθησία στους ανθρώπους 
και τα προβλήματά τους, παρα- 
βλέποντας ωστόσο -αποσιω
πώντας ή, στην καλύτερη περί
πτωση, μη αναδεικνύοντας- τη 

σημαντική δουλειά που 
κάνουν οι επίσημοι 

φορείς (ΟΚΑΝΑ, 
ΚΕΘΕΑ, 18ΑΝΩ, 
ΨΝΘ) στο πε
δίο, αλλά και το 
υπουργείο Υγεί

ας.
Με πρωτοβου

λία του υπουργείου 
Υγείας -και για πρώτη 

φορά- έχει ξεκινήσει σε όλη 
την Ελλάδα, σε συνεργασία με 
τις Περιφέρειες και τους ανα
γνωρισμένους φορείς αντιμε
τώπισης των εξαρτήσεων, ένα 
ολοκληρωμένο σχέδιο ανά
πτυξης υπηρεσιών σε όλο το 
φάσμα και για όλους όσοι τις 
έχουν ανάγκη, για συνανθρώ
πους μας που αντιμετωπίζουν 
ανάλογα προβλήματα. Υπηρε
σίες που ξεκινούν από δράσεις 
πρόληψης, έγκαιρης παρέμβα
σης για νέους που βρίσκονται 
σε κίνδυνο, προγράμματα για 
γονείς εξαρτημένων, αντιμε
τώπισης προβλημάτων από το 
αλκοόλ, μονάδες σωματικής 
αποτοξίνωσης για χρόνιους 
χρήστες, αλλά και υπηρεσίες 
μείωσης της βλάβης για ενερ
γούς χρήστες με συσσωρευμέ- 
να προβλήματα (αστεγία, πολυ- 
χρήση ουσιών, συννοσηρότητα 
εξάρτησης με ψυχικές παθήσεις 
κ.λπ.). Σημαντική ενίσχυση των 
προγραμμάτων επανένταξης 
με προγράμματα ένταξης στην 
αγορά εργασίας (συμβουλευτική 
καριέρας και επιχειρηματικότη
τας, προγράμματα κατάρτισης, 
διασύνδεση με την αγορά εργα
σίας). Είναι επίσης η πρώτη φο

ρά που σε τέτοιο βαθμό, υπό την 
ομπρέλα του υπουργείου Υγεί
ας, οι επίσημοι φορείς αντιμετώ
πισης των εξαρτήσεων (ΟΚΑΝΑ, 
ΚΕΘΕΑ, ΨΝΑ-18ΑΝΩ, ΨΝΘ) συ
νεργάζονται για τον σχεδίασμά 
αυτών των δράσεων αλλά και 
για την υλοποίηση μέσω συνερ
γιών τους.
ΑΝΑΦΟΡΙΚΑ με την πόλη της 
Αθήνας, ήδη έχουν ενισχυθεί 
σημαντικά οι φορείς ΚΕΘΕΑ 
και ΟΚΑΝΑ με επαγγελματίες 
για δουλειά στον δρόμο (street 
work), ενώ σύντομα οι παρεμ
βάσεις τους θα ενισχυθούν 
από κινητές μονάδες άμεσης 
φροντίδας. Το πρώτο εξάμηνο 
αναμένεται να λειτουργήσουν 
Κέντρα Ημέρας και υπνωτήριο 
90 θέσεων για τη φροντίδα των 
αστέγων εξαρτημένων. Επίσης, 
το 2019 προγραμματίζεται να 
λειτουργήσει Κέντρο Σωματι
κής Αποτοξίνωσης για χρόνιους

χρήστες με τη συνέργεια ΚΕ
ΘΕΑ, ΟΚΑΝΑ, ΨΝΑ-18ΑΝΩ, στο 
Ψυχιατρικό Νοσοκομείο Αθηνών 
(Δαφνί), ενώ, διευθετώντας τις 
νομικές δυσκολίες, θα θεσμοθε
τηθούν οι εποπτευόμενοι χώροι 
χρήσης στο κέντρο της Αθήνας 
και θα λειτουργούν με στόχο την 
ασφαλή χρήση χρηστών που σε 
αυτή τη φάση δεν επιθυμούν άλ
λου τύπου φροντίδα.

Η ΟΠΤΙΚΗ του υπουργείου Υγεί
ας για τις υπηρεσίες μείωσης της 
βλάβης για τους ενεργούς χρό
νιους χρήστες δεν θα μπορούσε 
να είναι άλλη από τη θεσμοθέ
τηση υπηρεσιών και δομών που 
θα βελτιώσουν ή και θα σώσουν 
σε πολλές περιπτώσεις τις ζωές 
αυτών των συνανθρώπων μας, 
με απώτερο στόχο να δεχτούν 
τη μέγιστη δυνατή βοήθεια που 
επιθυμούν (υπηρεσίες υγείας, 
καθαριότητα, ένδυση, σίτιση, 
στέγη, ασφαλής χρήση). Η δια

σύνδεσή τους -μέσω των παρα
πάνω- με υπηρεσίες θεραπείας 
είναι πιθανό και επιθυμητό να 
οδηγήσει κάποιους από αυτούς 
σε μια προσπάθεια απεξάρτη
σης.

ΣΥΝΕΠΩΣ, οι πολιτικές μείωσης 
βλάβης βασίζονται στη λογική 
ότι η πολιτεία οφείλει να φρο
ντίζει, πέρα από τα άτομα που 
κάνουν χρήση ουσιών και επι
θυμούν να απεξαρτηθούν, και 
για την υγεία των ατόμων που 
έχουν χαμηλό ή κανένα κίνητρο 
για θεραπεία καθώς και για τη 
δημόσια υγεία, αναγνωρίζοντας 
το δικαίωμα του κάθε ατόμου 
να κάνει επιλογές αναφορικά 
με την υγεία/ζωή του. Στο πλαί
σιο των παρεμβάσεων μείωσης 
της βλάβης εντάσσονται και 
οι χώροι εποπτευόμενης χρή
σης (drug consumption rooms 
- DCRs), όπου τα παράνομα 
ναρκωτικά μπορούν να χρησι

μοποιηθούν υπό την επίβλεψη 
εκπαιδευμένου προσωπικού. Οι 
χώροι αυτοί, που λειτουργούν 
στην Ευρώπη εδώ και τριάντα 
χρόνια, αποσκοπούν πρωτίστως 
στη μείωση των σοβαρών κιν
δύνων μετάδοσης ασθενειών 
μέσω της κοινής χρήσης, στην 
πρόληψη των θανάτων από 
υπερβολική δόση ναρκωτικών 
και στη σύνδεση των χρηστών 
υψηλού κινδύνου με υπηρεσίες 
θεραπείας των εξαρτήσεων κα
θώς και άλλες υγειονομικές και 
κοινωνικές υπηρεσίες. Επιδιώ
κουν, επίσης, να συμβάλουν στη 
μείωση της χρήσης ναρκωτικών 
σε δημόσιους χώρους, ενώ σύμ
φωνα με το Ευρωπαϊκό Παρα
τηρητήριο για τα Ναρκωτικά «οι 
υπηρεσίες αυτές διευκολύνουν 
παρά καθυστερούν την είσοδο 
στη θεραπεία».

ΣΕ ΚΑΘΕ ΠΕΡΙΠΤΩΣΗ, οι πολι
τικές μείωσης της βλάβης δεν 
μπορεί παρά να αποτελούν μέ
ρος της παρέμβασης της Πολι
τείας στο πεδίο αντιμετώπισης 
της εξάρτησης, συμπληρώνο
ντας τις πολιτικές πρόληψης, 
θεραπείας και επανένταξης. 
Αλλωστε, το όραμα του υπουρ
γείου Υγείας στον τομέα αντιμε
τώπισης των εξαρτήσεων είναι η 
καθολική διασφάλιση του δικαι
ώματος των εξαρτημένων στη 
φροντίδα μέσα από ένα μοντέλο 
που θα συνδυάζει και θα ενσω
ματώνει όλες τις επιστημονικά 
τεκμηριωμένες θεραπευτικές 
προσεγγίσεις.
ΤΑ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ όλων 
των παραπάνω δράσεων, για 
να αποτυπωθούν, χρειάζονται 
χρόνο, μεγιστοποίηση των προ
σπαθειών όλων μας, συνέργειες 
των αρμόδιων και εμπλεκόμε
νων φορέων με τις δομές της Το
πικής Αυτοδιοίκησης όλων των 
βαθμών, αξιοποίηση ομάδων 
από την κοινωνία των πολιτών 
(ΜΚΟ, τοπικοί σύλλογοι, ομάδες 
πολιτών), σε μια προσπάθεια 
όπου δεν περισσεύει κανείς.

Θα πρέπει όλοι (κόμματα, ορ
γανώσεις, υποψήφιοι στις αυ- 
τοδιοικητικές εκλογές, ομάδες 
πολιτών) να δεσμευτούν ότι η 
αντιμετώπιση του φαινομένου 
της εξάρτησης και ιδιαίτερα των 
πιο επιβαρυμένων συνανθρώ
πων μας από αυτό, δεν μπορεί 
να αντιμετωπιστεί παρά με 
όρους φροντίδας, αξιοπρέπειας 
και ανθρωπιάς, στον αντίποδα 
πολιτικών «εκκαθάρισης» και 
«σκουπίσματος» των προβλημά
των, είτε προς την περιοχή του 
γείτονα είτε κρύβοντάς τα «κάτω 
από το χαλί» μιας πλαστής ευ
πρέπειας.
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Η ΑΥΓΗ

Υπομονή μέχρι 
τον Οκτώβριο

ΧΩΡΙΣ ΑΜΦΙΒΟΛΙΑ είναι πάρα πολλοί
αυτοί που θα ήθελαν να πέσει η κυβέρ

νηση. Πρώτα απ’ όλα, είναι αυτοί που εμπλέ
κονται σε υπό διερεύνηση σκάνδαλα: όπως 
η Novartis, το ΚΕΕΛΠΝΟ, τα θαλασσοδάνεια 
της Ν.Δ. και του ΠΑΣΟΚ. Δεύτερον, είναι αυ
τοί που καλούνται να πληρώσουν για πράγ
ματα που μέχρι σήμερα τους είχαν παραχω- 
ρηθεί τσάμπα, προς βλάβη του δημοσίου 
συμφέροντος. Τρίτον, όλο το σύστημα της 
παλιάς διαπλοκής, που ελπίζει σε μια παλι
νόρθωση, προκειμένου να αποκαταστήσει 
τα προνόμια, την εξουσία και τα οφέλη του. 
Και τέταρτον, όλοι αυτοί που δεν έχουν χω
νέψει την έξοδο από τα Μνημόνια. Που ανα
τριχιάζουν με κάθε ιδέα αναδιανομής υπέρ 
των αδύναμων και επιθυμούν τη διαιώνιση 
της λιτότητας για τους πολλούς, ώστε να 
ωφεληθούν οι λίγοι.

ΑΥΤΟΣ ΕΙΝΑΙ ο βασικός λόγος για τον οποίο 
η Νέα Δημοκρατία ζητάει εκλογές από το 
2016. Τώρα επείγεται ακόμα περισσότερο. 
Κάθε μέρα που περνάει, από τον Αύγουστο 
και μετά, δίνει στην κυβέρνηση τη δυνατό
τητα να υλοποιεί το μεταμνημονιακό της 
πρόγραμμα. Ένα πρόγραμμα που στηρίζει 
τη βάση της κοινωνίας, την επανεκκίνηση 
της πραγματικής οικονομίας και τον κόσμο 
της εργασίας.

ΑΥΤΟ ΔΕΝ ΣΥΜΦΕΡΕΙ τη Ν.Δ., που ως βασι
κό πυρήνα του προγράμματος της έχει την 
ασυλία του μεγάλου πλούτου, τον εργασια
κό Μεσαίωνα και το ασφαλιστικό Πινοσέτ. 
Γι’ αυτό παίζει τα ρέστα της στη συμφωνία 
των Πρεσπών, επιλέγοντας μια χυδαία, 
ακροδεξιά, πατριδοκάπηλη, καιροσκοπική 
ρητορική.

ΤΟΣΟΝ ΚΑΙΡΟ θα έπρεπε να έχουν καταλά
βει ότι καμία κυβέρνηση δεν πέφτει μόνο 
και μόνο επειδή της το ζητάει η αντιπολίτευ
ση. Αλλά μέχρι τον ερχόμενο Οκτώβριο θα 
έχουν όλο τον καιρό να το συνειδητοποιή
σουν.
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